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Procesi nade

Teološki institut redovničkog života (TIRL) 
Misionara Klaretinaca iz Madrida nanovo 
je pozvao posvećene muškarce i žene na 
sudjelovanje u tradicionalnom nacionalnom 
tjednu za redovnički život tijekom Vazmene 
osmine. Na 52. nacionalnom tjednu za 
ustanove posvećenog života (13. – 15. 
travnja 2023.) organizirano je sudjelovanje 
online i osobno, a tema je bila „Pokretanje 
procesa nade“. Bio je velik odaziv. S. Nadia je 
kao predsjednica UISG-a pozvana govoriti 
i naglasila je generativni poziv posvećenog 
života. Biti generativna utroba za proročki 
posvećeni život bila je tema njezine refleksije 
uz vrlo pozitivne odjeke koji su istaknuli 
svježinu i dubinu njezinih intuicija.

U svom izlaganju polazi od svijesti da 
se posvećeni život ne može odreći snova 
i ulaganja svoje energije u svjedočenje i 
zalaganje da se “probudi svijet”, kako papa 
Franjo potiče posvećene muškarce i žene.

Sadašnjoj krizi vjere pridodaje se kriza 
posvećenog života: starenje, smanjenje broja, 
umor ... a moramo dodati i to da je posvećeni 
život izgubio svoja mjesta vidljivosti. Da 
bismo dali uspješne odgovore na ove izazove, 
moramo krenuti na “put u dubine”, do porijekla 

naših ustanova. Vjernost karizmi mora gledati u 
prošlost, ali usto mora uzeti u obzir sadašnjost 
i voditi računa o budućnosti.

Ako posvećeni ljudi izgube iz vida svoje 
poslanje, na kraju će izgubiti iz vida svoju 
generativnost. Generativnost zahtijeva 
duboku ukorijenjenost u Evanđelju, svijest o 
vlastitom identitetu i spremnost na izlazak iz 
sebe kako bismo se otvorili drugima kroz život 
obilježen ljubavlju, jedinoj stvarnosti koja 
može život učiniti punim i plodnim.

Postati generativni pomiče fokus od činiti 
na biti i zahtijeva srce koje je zaljubljeno, 
oduševljeno, puno želje, spremno staviti se 
na kocku i dati sebe. Posvećeni život mora sve 
više učiti jezik zajedništva. Vrijeme je za tkanje 
novih odnosa koji mogu dovesti do susreta 
s Uskrslim, a to je plod zalaganja muškaraca 
i žena, prije svega vjernika i ukorijenjenih u 
zreloj, autentičnoj vjeri koja nas potiče da 
se s moralnom odgovornošću istrošimo za 
Evanđelje, stavljajući u središte osobu koja je 
oduvijek bila predmet božanske ljubavi.

U današnjoj kulturi, neki znanstvenici, 
razmišljajući o generativnosti i primjenjujući je 
na različite kontekste i situacije, zaključuju da 
to nije individualna činjenica, već sinodalna.

Godina XXV. - br. 5, svibanj 2023.
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Uvodnik

Generativnost nas poziva kao zajednicu braće/
sestara voljnih krenuti na ovaj lijep i izazovan 
put, postajući životvorna utroba, odnosno 
mjesto plodnosti ljubavi ne samo kroz projekt, 
nego posebice kao način života. Ne radi se više 
o pojedinačnom svjedoku; treba biti svjedok 
zajednice. 

Zajednice moraju postati mjesta gdje se stvara 
život: zajednice ili bolje reći koinonia, mjesta gdje 
svakodnevnim angažmanom postajemo stvaratelji 
zajedništva i prelazimo iz zajednice života u 
zajedništvo života. Bratski život je preferirani način 
življenja i očitovanja sinodalnog stila u posvećenom 
životu, a da bi se taj stil ostvario potrebno je prijeći 
s jednostavnog života u zajednici na bratski život 
u zajednici njegovanjem i promicanjem srdačnih, 
odanih i transparentnih ljudskih odnosa na temelju 
bratskog zajedništva.

Ako se svaki kršćanski odgovor rađa iz 
susreta s Isusovom osobom, redovnički život koji 
ima proročko podrijetlo ne može nastati i rasti 
bez duboko duhovne i mistične dimenzije. U 
svijetu koji je opsjednut potrebom pojedinca za 
samopotvrđivanjem, posvećena osoba se ostvaruje 
preko drugih. Generativno djelovanje je ‘izlazno’ 
djelovanje: u daru sebe, u vazmenom iskustvu, 
rađa se život. I u tom pokretu gubljenja sebe, 

osoba se, evanđeoski, pronalazi. Naše ispunjenje 
ostvaruje se preko drugih: “Kada se u svojoj 
duhovnosti približavamo drugima s nakanom da 
tražimo njihovo dobro, naše se srce širom otvara 
za primanje Gospodinovih najvećih i najljepših 
darova.” (Evangelii Gaudium 272)

s. Nadia Coppa, ASC 
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Adoratrici del Sangue di Cristo / Adorers of the Blood of Christ

Zaštita djece i ranjivih odraslih osoba

Papa Franjo je u svom 
apostolskom pismu od 7. 
svibnja 2019. izjavio: 
“Osigurati zaštitu 
maloljetnih i ranjivih 
osoba sastavni je dio 
poslanja Crkve”.

Kao odgovor na ovaj 
poticaj, Vrhovna uprava je 2019. godine 
u Družbi započela postupke za zaštitu djece 
i ranjivih odraslih osoba. Uz to je zatražila od 
svih regija i osnutaka da izrade ili ažuriraju svoje 
postupke i smjernice za zaštitu djece i osoba koje 
su u stanju ranjivosti. 

Znajući da nas riječ “zaštita” potiče da 
poduzmemo nešto kako bismo spriječili da se 
nešto dogodi i dosljedno djelujemo kako bismo 
spriječili da netko bude povrijeđen ili zlostavljan.

Izraz “dijete” odnosi se na bilo koga mlađeg 
od 18 godina, dok se “ranjiva odrasla osoba” 
odnosi na bilo koga starijeg od 18 godina kome 
su potrebne usluge skrbi u zajednici zbog 
invaliditeta, tjelesnog ili mentalnog, a tko nije u 
stanju u potpunosti brinuti se o sebi ili se zaštititi 
od povrede ili zlostavljanja.

Sve mi, Klanjateljice, na neki način služimo 
ranjivim odraslima ili djeci i naša je moralna 
odgovornost osigurati dobrobit i sigurnost tih 
pojedinaca dok su pod našom privremenom skrbi 
ili nadzorom.

Godine 2022. Vrhovno vijeće je na razini 
Družbe osnovalo Povjerenstvo za nadzor zaštite 
djece i osoba u ranjivim situacijama. Regionalne 
poglavarice i koordinatorice osnutaka zamoljene 
su da imenuju kontakt-osobu za svaku stvarnost, 
uz potporu povjerenstva koje po mogućnosti 
uključuje pravnika i psihologa. Primarne 
odgovornosti povjerenstava su osigurati  
kontinuiranu formaciju svim našim članicama, 
suradnicima i podupirateljima, zatim nadgledati 
procese, brinuti se, primati i pratiti one koji tvrde 
da su bili žrtve zlostavljanja.

Na prvom susretu Povjerenstva Družbe i 
regionalnih povjerenstava, koji je održan online 

14. studenoga 2022., s. Lucja 
Lis (ASC) govorila je o 

različitim oblicima 
zlostavljanja, a 
vlč. Francesco 

Lozupone istaknuo je 
dužnosti i odgovornosti 

Povjerenstva za zaštitu. Oboje su 
članovi Povjerenstva Družbe. Saslušavši ih, mnogi 

su prisutni članovi izrazili potrebu za daljnjom 
edukacijom o ovoj temi. Uzimajući u obzir zahtjev 
s terena, Vrhovna uprava je zatim organizirala još 
jedan formativni susret 11. travnja 2023. na temu 
„Od zaštite do sigurnosti maloljetnika, ranjivih 
odraslih osoba i zajednice“ pozivajući dr. Chiaru 
Griffini da održi predavanje. Stručnjakinja je svoje 
promišljanje otvorila pitanjem „Zašto je teško 
promatrati i sagledati čimbenike rizika koji nas 
okružuju? Objašnjavajući etimologiju latinskog 
glagola educere, navodeći njegove različite 
izvedenice se-ducere - cum-ducere i in-ducere - 
ex-ducere, pojasnila je da smo pozvani ex-ducere 
sve one koji su pod našim skrbništvom. Sada kada 
smo duboko svjesni ČIMBENIKA RIZIKA i ZAŠTITE, 
aktivnosti prevencije, formacija i zaštita moraju ići 
ruku pod ruku.

Prijem i pratnja onih koji tvrde da su bili žrtve 
zlostavljanja traži od nas da prijeđemo još jedan 
dodatni kilometar u osjetljivosti, istovremeno 
se baveći nadzorom: ne samo uspostavljanjem 
unutarnjih nadzornih tijela, nego tako što ćemo 
ih učiniti potpuno funkcionalnima. Blago nas je 
pozvala da si postavimo sljedeća pitanja: 

Što smatramo da trebamo zaštititi? Što 
nam nedostaje? Kakvi otpori postoje u našim 
sredinama?

Povjerena nam je domaća zadaća obaviti 
iskrenu procjenu postupaka zaštite djece koji su 
nastali kao odgovor na različite oblike zlostavljanja 
koji se događaju u našim okruženjima.

s. Bridget Pulickakunnel, ASC

Prostor Vrhovne uprave
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Putovanje prema Eswatiniju (ex Swaziland)
U zoru 27. ožujka 2023. započelo je naše 

putovanje u “Kraljevsku” zemlju Eswatini kako 
bismo otvorile novu zajednicu Klanjateljica Krvi 
Kristove u novoj kulturi i posadile sjeme naše 
karizme u zemlji Eswatini. Na putu do novog 
doma pratile su nas regionalna poglavarica s. 
Lucina Johaness i s. Caritas Aloyce, jedna od 
savjetnica. 

Naše putovanje do Eswatinija imalo je 
tri dionice: putovale smo od Dar es Salaama 
do Blantyrea - Malavi, zatim smo nastavile za 
Johannesburg u Južnoj Africi, prije odlaska u 
međunarodnu zračnu luku Third King Mswati 
gdje smo stigle u 5:50 (po lokalnom vremenu u 
Južnoj Africi). U zračnoj luci Eswatini radosno su 
nas dočekali: biskup José Luis Ponce de León, 
IMC, te naša domorodačka braća: o. Ngwenya 
Zweli, biskupov savjetnik, i o. Giorgio Massa, 
IMC (Consolata misionari). 

Nakon rituala dobrodošlice uputile smo 
se u državu Manzini. Sutradan, 28. ožujka, 
biskup José Luis Ponce de León predvodio 
je euharistijsko slavlje zahvale Bogu za našu 
prisutnost u Crkvi Eswatinija. 

Isti dan susrele smo se na razgovoru 
s biskupom i ocem Ngwenyom Zwelijem. 
Biskup je s nama podijelio stvarnost Crkve 
u Eswatiniju, a upoznao nas je i sa službama 
koje lokalna Crkva nudi društvu. Govorio nam 
je o četiri druge redovničke zajednice koje su 
već prisutne u zemlji, a mi ASC predstavljamo 
petu misionarsku skupinu koju prihvaća Crkva 
Eswatinija. 

Poslije susreta, otac Ngwenya nas je pratio 
u obilasku različitih mjesta Mazinija. 

Nakon ručka otišli smo u Župu Svete krunice 
- Makayane gdje ćemo sada boraviti nas tri ASC 
(s. Lilian Stuart, s. Ester James i ja), kako bismo 
učile jezik i sudjelovale u poslanju župe. 

Kad smo stigle u Makayane, s ljubavlju nas je 

dočekalo nekoliko laika s kojima smo večerale, 
po prvi put u našoj novoj zajednici. 

Zahvaljujemo Bogu što nas je tamo doveo 
žive i zdrave i molimo da Božja milost bude s 
nama kako bismo mogle nastaviti odgovarati 
na njegov glas i služiti Božjem narodu u zemlji 
Eswatini.

s. Margarita Silvery Ngoi, ASC

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Afrika

Regija Tanzanija
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Nove uloge u BLCS-u
Nešto više od godinu dana nakon preseljenja 

iz Rume u Zajednicu Benedictine Living u Svetištu 
(BLCS), naše sestre se i dalje prilagođavaju, 
integriraju i napreduju u “novom” ambijentu. 
Jedna od najnovijih promjena su nove uloge koje 
preuzimaju sestre Angela Schrage i Joan Stoverink, 
članice Tima za život u zajednici - BLCS, svaka s 
titulom koordinatorice  života u zajednici, dok se 
orijentiraju na određeno područje. 

S. Angela brine o sestrama koje žive na odjelu 
za nemoćne i u prostoru gdje su smještene sestre  
kojima je potrebna stručna skrb, dok se s. Joan 
brine o sestrama koje su samostalne. Sestre su 
svoje nove uloge započele godinu dana nakon 
preseljenja sestara iz Rume u BLCS i preuzele 
službu kada je s. Barb Biver napustila svoju ulogu 
osobe za kontakt između sestara i osoblja BLCS-a. 
S. Barb je bila zamoljena da obavlja ovu dužnost 
godinu dana - otprilike od vremena preseljenja 
do početka ove godine. Sada sestre Angela i Joan 
nastavljaju brinuti da se sestre osjećaju ugodno u 
BLCS-u, dok je prilagodba novom ambijentu njihov 
glavni fokus. 

“Radimo zajedno za dobro svih”, rekla je 
s. Angela. “Znale smo da je ovo itekako nova 
stvarnost, pa nismo htjele opterećivati sestre i 
želimo da budu otvorene za nešto novo.” 

U tom smislu, najboljim načinom nam se 
činilo za početak držati stvari otvorenijima i manje 
strukturiranima. “Nismo im dale puno smjernica. 
Samo smo rekle: pogledajte i vidite, uživajte, uvidite 
što vam treba. Nismo stavile naglasak na zajednicu 
i rekle smo da mogu učiti i otkriti što im najviše 
odgovara”, rekla je s. Angela. “Znale smo da će 
nešto smisliti i bile su jako kreativne. Svaka je brzo 
naučila neke od datosti ovdje. Shvatile smo da ovo 
nije naše, živimo u tuđoj kući, a osjetile smo da BLCS 
ima duh zajednice, koji je već prisutan. Stanovnici 
laici bili su oduševljeni dolaskom Klanjateljica, jer 
u to vrijeme ih je bilo malo, a dolaskom 37 sestara 
otvorila se nova stvarnost.” 

Mogućnost da budu sastavni dio života sestara 
važna je i za s. Joan i za s. Angelu. “Kada posjećujem 
sestre čije je kratkotrajno pamćenje ugroženo, 
moja je služba ‘stvarati trenutke radosti!’ i to je 
radost”, rekla je s. Angela.

Tu je još jedna činjenica vezana uz kapelicu 
koja je u upotrebi u određenim satima, tako da 
sestre trebaju organizirati svoje vrijeme za molitvu 
- uključujući večernju molitvu u 16:00 sati, jer je u 
16:15 dolazila druga grupa. Došlo je i do prilagodbe 
u načinu i vremenu posluživanja obroka. Zapravo, 
večera se ne poslužuje nedjeljom navečer. “U Rumi 
je nedjelja navečer bila poseban obrok”, rekla je s. 
Angela. “U BLCS-u, sestre su same odlučile sastati 
se u nedjelju navečer kako bi zajedno blagovale.” 
Svakome tko želi uzeti nešto za nedjeljnu večeru, 
tijekom dana je dostupna hrana za ponijeti. 

“Uvijek je nešto drugačije. Puno učim”, rekla je 
s. Joan. “Imamo divnog voditelja aktivnosti. Sestre 
imaju priliku izaći i jesti vani, uz osiguran prijevoz.”

I s. Joan i s. Angela su bile iznenađene koliko 
je sestrama bilo lako komunicirati i upoznati 
druge štićenike, govoreći o uslugama koje vide da 
se odvijaju između dviju grupa - sestre pomažu 
štićenicima, a štićenici čine dobro sestrama - 
uključujući sestre Joan i Angelu. “Volim raditi sa 
sestrama,” rekla je s. Joan. “Stvarno uživam.”

Jeff Stahlhut
regionalni direktor za komunikacije

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Amerike

Regija SAD
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Dobiti PISMA Pauline Schneeberger bio je veliki dar! Mnoge od nas ovdje u Columbiji čule su 
toliko priča o njoj i našim sestrama prethodnicama koje su napustile Alton kako bi započele novu 
avanturu. U svom prvom pismu iz Columbije 1925., piše Majci Latini Cortese: 

“Sestre su pune ljubavi i dobre su jedna prema drugoj; sve pokazuju znakove revnosti da postanu 
svete redovnice prema našem Svetom pravilu. Nastojat ćemo da budućnost ubere svoje plodove.” 

Zamislimo Majku Paulinu koja se danas vraća u Columbiju i pismo koje bi mogla napisati:

s. Margaret Washington, ASC

Posebno pismo

Draga sestro Nadia, Vrhovna poglavarice, 
teško je zamisliti, ali mala skupina nas koje smo stigle u Columbiju 1925. godine i 

same iskusile goleme promjene, nikada nismo mogle zamisliti što su postigle one koje su 
nas slijedile. Kad sam stigla do nekadašnje vile Senatora Quay, pronašla sam Zajednicu 
umirovljenih sestara Sveta Ana, doista znak Božjeg blagoslova. Znam da je Vaša posjeta 
bila ograničena zbog pandemije, zahvaljujem Vam što ste mi dopustili da Vas pratim. 

Iako malobrojne, sestre su pune žara za poslanje kao što smo bile i mi kad smo 
tek stigle u Columbiju. Također sam bila sretna vidjeti kontemplativni duh u njima. 
Najviše me se dojmila njihova briga jedne za drugu. Stigla sam 4. ožujka i pridružila 
se sestrama koje su se okupile iz tog područja kako bi proslavile naš Dan osnutka u De 
Mattias rezidenciji. Sestra Kristen vodila je molitvenu službu koristeći svoje računalne 
vještine kako bi stvorila atmosferu koja potiče sestre na kontemplativno iskustvo. Svaka 
je sestra podijelila svoj odgovor na poziv da živi kao posvećena Klanjateljica. Još jedan 
vrhunac moga posjeta bio je vidjeti Ured za pravdu, mir i cjelovitost stvorenoga koji je 
zauzimala sestra Dani na drugom katu kuće matice, koja je prije bila u vlasništvu. Sestre 
vrlo ozbiljno shvaćaju pravdu, mir i cjelovitost stvorenoga. 

Bilo mi je lijepo vidjeti nemoćne sestre u Svetoj Ani i pridružiti im se u molitvi oko 
kamina na odjelu kuće za starije. Ove Klanjateljice doista razumiju svoju ulogu “centra 
molitve” za sve one u aktivnim službama i za ljude diljem svijeta. S toliko ljubavi su 
govorile o svakoj od sestara u poslanju. 

Ukratko, ono što sam vidjela bile su sestre koje se brinu jedna za drugu, vole jedna 
drugu i bilo mi je drago čuti o ASC pridruženima i suradnicima koji nastavljaju biti 
suosjećajno prisutni gdje god bili. 

Na dan kad sam napustila Columbiju, u kapeli De Mattias rezidencije sudjelovala 
sam u jutarnjoj molitvi s pridruženima i sestrama u recitiranju molitve Crkve. Glazba, 
razmišljanja i dijeljenje bili su prekrasan zajednički početak dana. 

Za mene je zadovoljstvo što Vam mogu reći da se naš san od prije toliko godina 
ispunjava. Bog ostaje s nama, draga s. Nadia.

Sestra Paulina
 Klanjateljica Predragocjene Krvi 

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Amerike

Regija SAD
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Kontinentalno podrucje: Europa
Regija Wroclaw

S radošću i uzbuđenjem sudjelovala sam na 
otvaranju i blagoslovu Prozora života u našoj kući 
matici u Bolesławiecu. Ovaj prekrasan događaj 
zbio se na blagdan Navještenja Gospodinova, 
koji se u Poljskoj od 1998. slavi kao Dan svetosti 
života. Inicijativa Prozor života jako je u skladu 
s lijepom i zahtjevnom ASC karizmom. Ljudski 
život je dragocjen; stoji Krvi Kristove.

Papa Franjo, kao i njegovi prethodnici, 
podsjeća nas da je „svaki život lijep i svet te mu se 
treba diviti i braniti ga“. Govoreći o hrabrosti istine, 
pojašnjava kako je „riječ o tome da govorimo, a 
ne da okrećemo lice pred napadima na vrijednost 
ljudskog života od začeća do njegove prirodne 
smrti, u susretu s dostojanstvom ljudske osobe, 

društvenim zlom, raznim oblicima siromaštva.”
Klanjateljice Krvi Kristove i Udruga Vjera-

Obitelj-Život zajedno smo inicirali osnutak 
Prozora života u Bolesławiecu. Svečanom 
otvorenju i blagoslovu Prozora prethodila je 
sveta misa u našoj samostanskoj kapeli. Na 
događaju su sudjelovale ASC, obitelji iz Udruge 
Vjera-Obitelj-Život, gradonačelnik Piotr Roman, 
predstavnici policije i Bolnice Sv. Luka te uzvanici. 
Nakon euharistije biskup iz Legnica Andrzej 
Siemieniewski blagoslovio je Prozor života. U 
svojoj homiliji podsjetio je na neke događaje 
u ljudskoj povijesti koji se mogu smatrati 
“prozorima života”. Prvo je bilo stvaranje svijeta. 
Drugi je dolazak Isusa Krista. Zatim su vrata raja 
koja opisuje Knjiga Otkrivenja. Otvaranje Prozora 
života u Bolesławiecu usporedio je s otvaranjem 
“biblijskog prozora” za potrebite.

Naša nas duhovnost poziva da uvijek i posvuda 
branimo život. Potiče na sve što promiče život i na 
svijest o onome što ugrožava život. Obrana života 
i biti na strani života osnovni je element našeg 
evangelizacijskog poslanja. Spasiti jedan život 
znači spasiti cijeli svijet!

Marija, koja je rekla „da“ Bogu, neka nas 
učini sposobnima za suosjećanje i brižnost, 
da se pokrenemo i budemo blizu ljudskom 
biću koje treba našu podršku. Svetoj Mariji De 
Mattias, zaštitnici Bolesławieca, preporučujemo 
ljudski život kako bi nam naša svetica pokazala 
vjerom ispunjen, dosljedan i čvrst stav čiji je plod 
afirmacija života. 

s. Ewa Kleps, ASC 

Vrijediš Krvi Kristove – Prozor života

Iz ASC svijeta
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Korizmeni susret s djecom
U mnogim našim župama susreti djece su redovni i ne govori se o njima puno. No, u Banjolučkoj 

biskupiji (Banja Luka, BiH) to je rijetkost i posebnost jer se nakon zadnjeg rata 1990-ih godina broj 
vjernika u župama prepolovio, osobito se smanjuje broj mlađih naraštaja. Žalosna je to stvarnost, ali 
hrabri idu dalje i bez kukanja radosno nastoje činiti ono što se može. Među njima je i s. Loreta Stipić, 
ASC, koja je zajedno s vjeroučiteljicom Blaženkom Ivekić u prostorijama Biskupskog ordinarijata Banja 
Luka 18. ožujka 2023. animirala korizmeni susret za djecu osnovnoškolskog uzrasta. Sudjelovalo je 40-
ero djece (od 2. do 9. razreda) iz pet župa Banjolučke biskupije. Na susret su ih dopratili njihovi župnici 
koji su se povremeno uključivali i u program susreta. 

Nakon predstavljanja putem “paukove mreže” djeca su upoznala i katedralu sv. Bonaventure 
u kojoj su zajednički izmolili križni put. U dvorani su, kroz 
radionicu, nastavili razmišljati o Crkvi i svojoj ulozi u njoj. Nakon 
zajedničkog ručka uslijedila je tombola, a poslije višesatnog 
radosnog druženja susret je završen podjelom pohvalnica svim 
sudionicima. 

Djeci se kratko obratio i banjolučki biskup dr. Franjo 
Komarica vidno oduševljen ovim susretom, dječjom radošću i 
njihovom ljubavlju prema Crkvi.

Projektom “Za život i obitelj” organizaciju susreta svesrdno 
je podržala Zaklada Marija De Mattias iz Zagreba. 

 Koliko su djeca uživala u susretu, možemo naslutiti iz 
njihovih osvrta:

„Voljela bih da ovo opet bude i da bude što češće.” (Ivana)

„Danas nam je bilo super, zabavno, družili smo se i upoznali jedni druge. Zapamtila sam mnogo 
korisnih informacija koje mi mogu pomoći u životu: o sakramentima, katedrali, o našoj divnoj maloj 
zajednici. Bilo mi je odlično i želim da se uskoro opet okupimo. Hvala i na hrani i divnim poklonima.” 
(Tereza)

„Današnji dan i korizmenu duhovnu obnovu ocjenjujem ocjenom 5, ali i više od 5. Željela bih 
ponovo doći, jer je bilo vrlo zabavno. O onome što sam znala, još sam nešto o tome naučila. Bilo je 
sjajno!!! Ovo će mi ostati u sjećanju. Hvala svima koji su ovo organizirali.” (Sofija)

„Danas smo proveli kvalitetno vrijeme s prijateljima. Saznali mnogo novih informacija: jači smo 
kad smo zajedno, trebamo slušati roditelje, katedrala je u obliku šatora jer se Isus ušatorio među nama. 
Nadam se da će biti još ovakvih susreta.” (Lucija)

„Želim opet doći na ovakav susret, jer se volim družiti.” (Mateo)

„Bogu hvala što smo ovo danas imali.” (Ivano)

„S današnjeg susreta zapamtila sam mnogo interesantnih informacija o našoj vjeri.  Uživali smo u 
radosnoj atmosferi. Željno iščekujem sljedeći susret.” (Una)

„Željela bih ponovo doći, jer je ovaj dan bio zabavan i nezaboravan. Upoznala sam nove ljude, 
naučila nove stvari i zabavila se. Zapamtila sam da smo jači kad smo u zajednici.  Uživala sam i jedva 
čekam sličan susret.” (Ema)

ASC zajednica “Novi Nazaret” - Banja Luka, BiH

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa

Regija Zagreb
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Online susret 22. ožujka 2023.
ASC kontakt osobe za JPIC/VIVAT okupile 

su se 22. ožujka 2023. kako bi podijelile akcijske 
planove za JPIC/VIVAT. Započeli smo naš susret 
toplom dobrodošlicom koju je poželjela s. Rani 
Padayatil, koordinatorica za JPIC/VIVAT, Rim. 
Citirala je Papu Franju: “Svrha nam nije prikupiti 
informacije ili zadovoljiti svoju znatiželju, nego 
postati bolno svjesni, osmjeliti se da ono što se 
događa svijetu preoblikujemo u osobno trpljenje 
te tako prepoznamo koji doprinos svatko od nas 
može dati u tom pogledu.” (Laudato Si’, 19). Ovo 
je ujedno bio nastavak seminara održanog u 
studenom 2022. i dijeljenje akcijskog plana koji 
je pripremila svaka  Regija/Delegacija/Osnutak i 
Misija. 

S. Cecilija Milković vodila nas je u molitvi 
biblijskim citatom “Ljudi su živjeli u tvrdoći 
svojih srdaca, nisu slušali moj glas” - koji nas je 
potaknuo da promijenimo svoja srca, ojačamo 
vjeru i radimo na brizi za stvoreno, ne ranjavajući 
srca nego živeći kao svjedoci mira.

S. Rani poželjela je dobrodošlicu sestri Nadiji 
Coppa, Vrhovnoj poglavarici, te zahvalila na 
njezinoj raspoloživosti i brizi koju iskazuje svakoj 

sestri u Družbi. S. 
Nadia izrazila je 
poštovanje sestri 
Rani zbog njezinog 
interesa i inicijativa. 
Citirala je riječi pape 
Franje da treba rasti 

u ljudskosti i predanosti te s drugim družbama 
promicati JPIC/VIVAT. Vrijednost pravde i mira 
treba živjeti i promicati gdje god se nalazile. 
Trebamo živjeti u sveopćem bratstvu, zajedništvu 
i međusobnoj solidarnosti. 

S. Elizabeth Müller iz Schaana, s. Lourd 
Susai iz Indije, s. Linlee Vios s Filipina, s. Cecilija 
Milković iz Hrvatske i s. Fathima iz Gvineje Bissau 
podijelile su s nama svoje planove djelovanja. 
Ovo dijeljenje bilo je vrlo obogaćujuće i korisno 
svakoj od nas. 

S. Dani Brought iz SAD-a imala je priliku 
posjetiti Ured VIVAT International u New Yorku 
i sudjelovati kao predstavnica VIVAT-a za US 
VIVAT brunch, u prva četiri dana 67. zasjedanja 
Komisije UN-a za prava žena. Cilj te posjete bio 
je: • susret s predstavnicima VIVAT-a kako bismo 

bolje razumjele njegovo 
djelovanje • uvjeriti se iz prve 
ruke i bolje razumjeti kako 
djeluje UN • bolje razumjeti 
kako mi Klanjateljice 
Krvi Kristove kao članice 
VIVAT-a aktivno i svjesno 
sudjelujemo u VIVAT-u na 
različitim razinama. 

Za vrijeme sudjelovanja na sjednicama UN-
a, više od 100 ministara/veleposlanika iz različitih 
zemalja održalo je svoja izlaganja – bilo je 
zanimljivo primijetiti da je svaka zemlja započela 
spomenom da imaju različitih problema obzirom 
na rodnu ravnopravnost i ulogu žena, zatim su 
nastavili razrađivati brojne načine i programe 
koje je njihova zemlja uvela za ublažavanje tih 
problema. Iako je donedavno bila nesigurna u 
pogledu učinkovitosti i utjecaja koji UN može 
imati na promjene u svijetu, ovim iskustvom 
uvjerila se da svaka komponenta ili svaka razina 
ima svoju ulogu – UN, nevladine organizacije u UN, 
civilno društvo, lokalne grupe, mi Klanjateljice u 
područjima gdje se nalazimo. Proces promjena na 
razini UN-a je vrlo spor i naporan, ali neophodan 
i zato je važno da nevladine organizacije kao što 
je VIVAT International nastave zagovarati na ovoj 
razini. 

S. Rani Padayattil podsjetila je na važnost 
zagovaranja u našim socijalnim aktivnostima. 
Zagovaranje uključuje izazove, ali snaga Krvi 
Kristove će nas ojačati. Moramo izgraditi mreže 
za učinkovito zagovaranje. S. Shiny Kaiyaniyil 
i s. Flor Manga podijelile su svoja iskustva 
u zagovaranju. S. Rani je svima zahvalila na 
aktivnom sudjelovanju i dijeljenju.

s. Lourd Sissai, ASC 
JPIC/VIVAT koordinatorica Regije Indija

Prostor za JPIC/VIVAT
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Rođendani: Slavimo život

Preselile su u
kuću Očevu

19. 04. 2023. s. Giovina Petracca  Italija
19. 04. 2023. s. Irene McGrath  SAD
28. 04. 2023. s. Vincenza Carnevale  Italija

Kalendar Vrhovne uprave

6. svibnja: online međunarodni susret s privremeno 
zavjetovanim Klanjateljicama

20. obljetnica kanonizacije svete Marije De Mattias
Program
7. svibnja: hodočasnici iz ACUTA 
13. svibnja: okrugli stol - online
14. svibnja: slavlje s Prijateljima Zajednice Sv. Egidije - mons. 
Vincenzo Paglia, predsjednik Papinske akademije za život
18. svibnja: hodočasnici iz Vallecorse
17:00 sati: euharistijsko slavlje uz predsjedanje Njegove 
ekscelencija mons. João Braz de Aviz, prefekta Kongregacije 
za ustanove posvećenog života i družbe apostolskog života 
(CICLSAL)

28. svibnja: 20. obljetnica kanonizacije u Bolesławiecu 
(Poljska) - prisustvuju s. Nadia Coppa, s. Monica Rini i s. Maria 
Grazia Boccamazzo

70. rođendan
s. Gun Choon Lydia Lee 17. 05. 1953. SAD
s. Barb Smith   21. 05. 1953. SAD

90. rođendan
s. Longina Galek  25. 05. 1933. Wrocław
s. Grazia Chimienti  30. 05. 1933. Italija

100. rođendan
s. Francella Bahr  06. 05. 1923. SAD

Obljetnice 
redovničkih zavjeta 

21. svibnja - Wichita
70. obljetnica

s. Helen Lindsey

75. obljetnica
s. Tarcisia Roths

s. Rosina Mies

Naše čestitke i molitve

U Druzbi

Međunarodno glasilo
Klanjateljice Krvi Kristove

Vrhovna uprava
Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma

Godina XXV. - br. 5, svibanj 2023.

Uredništvo:
Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Debora Brunetti

Prijevod
s. Vesna Abramović - hrvatski

s. Betty Adams - engleski
s. Anastazia Floriani - kiswahili

s. Bozena Hulisz - poljski
s. Clara Albuquerque - portugalski

s. Miriam Ortiz - španjolski
s. Johanna Rubin - njemački


